

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - OCTOBER 2023/OCTOBRE 2023

(La version française suit la version anglaise)

It has been a busy month for the SFG team and community. Building Bridges 2023 took place last week and it was the most successful edition to date. Participants came out in record numbers, sessions were more interactive and dynamic, and the positive energy on-site was palpable. We believe this is a sign of commitment to and enthusiasm for the core idea of Building Bridges - that transforming the finance sector will take the participation and collaboration of a wide range of actors.

SFG used the Building Bridges platform as a means for launching new, useful tools for our community and to have provocative and necessary conversations. In this newsletter, you will find a summary of all those things and much more.

One thing is for sure, SFG is committed to Building Bridges in the conference halls but also outside the event, all year, with our community.

Kali Taylor
Community Manager, SFG

Interview on the Month : TNFD

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

This month we interviewed Veronica Baker, Project Manager at Swiss Sustainable Finance, and Fabienne Sigg, Programme Manager at the UN Global Compact Network for Switzerland and Liechtenstein. They led the Swiss Consultation Group on the TNFD, and we took the opportunity to explore the newly published recommendations for nature-related risk management and disclosure and what they mean for financial and real economy actors.

[To the interview](#)

● What's Happening at SFG?

// Ideas for Breakfast: Accountability for Sustainable Finance in Emerging Markets

Monday, October 16, 2023 | 8:30-10:00 | SFG Offices

SFG and the World Bank are co-hosting this morning discussion with Orsolya Szekely, Secretary of the World Bank's Accountability Mechanism. The event will be an opportunity to discuss the importance of accountability mechanisms in the context of scaling up sustainable financing in emerging markets and developing economies. [Register Now](#)

// Autumn Meet & Connect

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

come together and add some colours to the grey month of November! [Register Now](#)

// Building Bridges 2023

Another edition of Building Bridges has come and gone and as the movement grows so too does the quality and diversity of the dialogue that happens within the conference program. This year, SFG strove to bring unique, forward-thinking topics to the agenda and, thanks to collaboration with our partners and speakers, we believe we did just that. Here are three key takeaways from each of our main events. [Read more](#)

● Public Consultation Open: Sustainable Finance Geneva Map

SFG has recently updated its ecosystem map, first completed in 2019, to reflect the growing and changing nature of our community and actors working on sustainable finance.

We are running a public consultation to allow institutions the opportunity to review information in the map for accuracy and to make adjustments as necessary. **Please review and verify your organization's information by November 15, 2023.**

- If your organization is already listed on the map, please log into the "Map" tab to edit the provided information. Step-by-step instructions can be found [here](#).
- If your organization is not yet listed on the map, please fill in [this form](#) to submit your organization for review by SFG.

[To the Ecosystem Map](#)

[Subscribe](#)
[Past Issues](#)


● SFG Impact Themes

PEACE

// Launching our Peace Finance Hub

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

We are pleased to announce the official launch of our Peace Finance Hub at SFG. This comprehensive tool was developed in partnership with [TrustWorks Global](#) and is designed to enhance your comprehension of the complexities associated with Peace Finance. The hub provides valuable insights and practical knowledge to empower you to proactively engage in meaningful actions in this field.

[To the Peace Finance Hub](#)

GENDER

// Training Opportunity: Gender & Power Dynamics by Grameen Foundation

Grameen Foundation will organise a Gender and Power Dynamics Workshop in Geneva on October 30th & 31st, emphasizing the importance of moving beyond mere words and taking action to advance gender equality.

[More Information](#)

[Geneva Session Overview](#)

[Sign Up Link](#)

● Law Review

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

investment guidelines for pension fund assets, emphasizing diversification and risk management. Recent parliamentary proposals, sought to revise BVV 2's investment rules, arguing they hindered sustainable investment strategies. The Federal Council rejected the assumption that Swiss pension law is too restrictive. This article provides an overview of the Federal Council response and some questions to consider moving forward. [To the article](#)

● For Your Radar

// SIFI Call for Proposals: First Loss Investments for Impact Funds

The SDG Impact Finance Initiative (SIFI) announced its first call for proposals under the newly launched Product Window, which will support impact fund managers seeking to scale up their innovative impact ideas and build on proven investment fund concepts. [More Info](#)

// Swiss Climate is recruiting

Swiss Climate is hiring a new senior consultant in their team. [More info](#)

● Sustainable Finance News

Why SFDR reporting on adverse impact is a win-win

SFDR mandates reporting of Principal Adverse Impact Indicators (PAIs) to reveal sustainability risks in investments, but a review found limited evidence of their consideration by many funds. Asset managers can gain trust and align with diverse ESG preferences by exceeding regulatory compliance, but challenges in obtaining ESG data from stock holdings require advanced techniques and third-party data providers. Data variance among providers complicates this process.// [Investment Week](#)

GIIN and CIIP launch impact investing education initiative

The Global Impact Investing Network (GIIN) and the Centre for Impact Investing and Practices (CIIP) are collaborating to enhance education for impact investing

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

to attract impact capital, with a focus on addressing challenges in regions like Asia.//

[Impact Investor](#)

Version française

Le mois a été très chargé pour l'équipe et la communauté de SFG. Building Bridges 2023 a eu lieu la semaine dernière et a été l'édition la plus réussie à ce jour. Les participants sont venus en nombre record, les sessions étaient plus interactives et dynamiques, et l'énergie positive sur place était palpable. Nous pensons qu'il s'agit là d'un signe d'engagement et d'enthousiasme à l'égard de l'idée centrale de Building Bridges, à savoir que la transformation du secteur financier nécessitera la participation et la collaboration d'un large éventail d'acteurs.

SFG a utilisé Building Bridges comme un moyen de lancer de nouveaux outils utiles pour notre communauté et d'avoir des conversations provocantes et nécessaires. Dans cette Newsletter, vous trouverez un résumé de toutes ces actions et bien plus encore.

Une chose est sûre, SFG s'engage à construire des ponts dans les salles de conférence mais aussi en dehors de l'événement, tout au long de l'année, avec notre communauté.

Kali Taylor
Community Manager, SFG

Interview du mois : TNFD

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Ce mois-ci, nous avons interviewé Veronica Baker, chef de projet à Swiss Sustainable Finance, et Fabienne Sigg, responsable de programme au Réseau du Pacte mondial des Nations Unies pour la Suisse et le Liechtenstein. Ces deux personnes ont dirigé le groupe de consultation suisse de la TNFD et nous avons profité de cette occasion pour explorer les nouvelles recommandations publiées pour la gestion et la divulgation des risques liés à la nature et ce qu'elles signifient pour les acteurs de la finance et de l'économie réelle.

[Cliquez-ici pour lire l'entretien](#)

● Quoi de neuf à SFG?

// Ideas for Breakfast: Responsabilité pour la finance durable dans les marchés émergents

Lundi 16 Octobre 2023 | 8:30-10:00 | Bureaux SFG

SFG et la Banque Mondiale organisent conjointement une matinée de discussion avec Orsolya Szekely, secrétaire du Mécanisme de Responsabilisation de la Banque Mondiale. Cet événement sera l'occasion de discuter de l'importance des mécanismes de responsabilité dans le contexte de l'augmentation du financement durable dans les marchés émergents et les économies en développement.

[Inscription](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Mercredi 1 Novembre 2023 | 18:00-20:30 | Etna Sky Lounge

Rejoignez SFG et le Positive Finance Network pour notre rencontre d'automne. Réunissons-nous et mettons de la couleur dans la grisaille du mois de novembre !

[Inscription](#)

// Building Bridges 2023

Une nouvelle édition de Building Bridges est passée et, à mesure que le mouvement grandit, la qualité et la diversité du dialogue qui se déroule dans le cadre du programme de la conférence augmentent également. Cette année, SFG s'est efforcé d'inscrire à l'ordre du jour des sujets uniques et avant-gardistes et, grâce à la collaboration de nos partenaires et des intervenants, nous pensons y être parvenus. Voici trois points clés à retenir de chacun de nos principaux événements. [Lire la suite](#)

● Publique Consultation ouverte: Carte de l'écosystème de la finance durable genevois

SFG a récemment mis à jour sa carte de l'écosystème, réalisée pour la première fois en 2019, afin de refléter la nature croissante et changeante de notre communauté et des acteurs travaillant sur la finance durable.

Nous organisons une consultation publique pour permettre aux institutions de vérifier l'exactitude des informations contenues dans la carte et d'y apporter les ajustements nécessaires. **Veillez réviser et vérifier les informations relatives à votre organisation avant le 15 novembre 2023.**

- Si votre organisation figure déjà sur la carte, veuillez vous connecter à l'onglet "Carte" pour modifier les informations fournies. Vous pouvez trouver les instructions pour faire la modification [ici](#).
- Si votre organisation n'est pas encore répertoriée sur la carte, veuillez remplir ce [formulaire](#) pour soumettre votre organisation à l'examen de SFG.

[Carte interactive](#)

[Subscribe](#)
[Past Issues](#)


● Thèmes d'impact SFG

PAIX

// Lancement de notre Peace Finance Hub

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Nous avons le plaisir d'annoncer le lancement officiel de notre Peace Finance Hub à SFG. Cet outil complet a été développé en partenariat avec [TrustWorks Global](#) et est conçu pour améliorer votre compréhension des complexités associées au financement de la paix. Le hub fournit des informations précieuses et des connaissances pratiques afin de vous permettre de vous engager de manière proactive dans des actions significatives dans ce domaine.

[Peace Finance Hub](#)

GENRE

// Opportunité de formation : Dynamique du genre et du pouvoir par la Fondation Grameen

La Fondation Grameen organise un atelier sur le genre et la dynamique du pouvoir à Genève les 30 et 31 octobre, soulignant l'importance d'aller au-delà des simples mots et de prendre des mesures pour faire progresser l'égalité entre les hommes et les femmes.

[Info](#)

[Geneva Session](#)

[Inscription](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● **Revue Juridique**

// Investissements durables des fonds de pension suisses : où en sommes-nous ?

L'ordonnance suisse sur les plans de pension (articles 53 et suivants de l'BVV 2) fournit des directives d'investissement strictes pour les actifs des fonds de pension, en mettant l'accent sur la diversification et la gestion des risques. Des propositions parlementaires récentes visaient à réviser les règles d'investissement de l'BVV 2, argumentant qu'elles entravaient les stratégies d'investissement durable. Le Conseil fédéral a rejeté l'hypothèse selon laquelle le droit suisse des pensions est trop restrictif. Cet article donne un aperçu de la réponse du Conseil fédéral et des questions à se poser pour l'avenir. [Article](#)

● **Pour votre radar**

// SIFI : appel à propositions : Investissements de première perte pour les fonds à impact

L'Initiative pour le financement de l'impact des SDG (SIFI) a annoncé son premier appel à propositions dans le cadre de la nouvelle fenêtre de produits, qui soutiendra les gestionnaires de fonds d'impact cherchant à développer leurs idées innovantes en matière d'impact et à s'appuyer sur des concepts de fonds d'investissement qui ont fait leurs preuves. [Info](#)

// Swiss Climate recrute

Swiss Climate recrute un conseiller senior dans leur équipe. [Info](#)

● **Nouvelles sur la Finance Durable**

Pourquoi le capital-investissement résiste en Afrique

Malgré la hausse des taux d'intérêt qui impacte l'industrie du capital-investissement, l'Afrique continue d'offrir des opportunités attrayantes grâce à sa diversité et à des investissements décorrélés de l'économie mondiale. Cependant, le coût accru de l'argent a marqué la fin d'une période de croissance aisée pour le private equity, avec une chute de 48% des levées de fonds au premier semestre 2023 par rapport à 2022,

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Le début d'un super cycle d'investissement dans les réseaux électriques

La transition énergétique requiert une expansion considérable de l'électrification des secteurs tels que les transports, les industries et les bâtiments, imposant une refonte inédite des réseaux électriques. En 2022, les investissements pour moderniser et créer des infrastructures électriques ont totalisé 274 milliards de dollars, loin des 800 milliards annuels nécessaires d'ici 2050 pour atteindre la neutralité carbone. Afin de répondre à ce défi, la production de câbles, en particulier à haute tension, joue un rôle central. // [Investir.ch](#)



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.

Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on October 5th 2023**.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).